
Vad ska pensionärsrådet göra?
Idéer och förslag från SPFs och PROs företrädare i Pensionärsrådet i Bromma

Pensionärsrådets uppgifter är enligt instruktionen från december 2004:
Det ska vara rådgivande organ för överläggningar, samråd och ömsesidig 
information mellan företrädare för pensionärsorganisationerna och 
nämnd/förvaltningar i allmänna frågor som berör äldres levnadsförhållanden.
Rådet skall

- ta initiativ till förbättringar för områdets pensionärer
- följa landstingets verksamhet inom stadsdelens område.

Detta har rådet i sina diskussioner tolkat så att uppgiften för rådet är
- att förmedla intryck och erfarenheter från de äldre i stadsdelen till politikerna 

och förvaltningen
- att informera, främst inom resp. organisation, vad som är på gång inom 

stadsdelen som rör de äldre.

För att kunna fullgöra sitt uppdrag behöver rådet
1. Träffa och samråda med de politiska förtroendevalda i stadsdelsnämnden. Här 

har rådet framställt önskemål om minst två träffar per år, inte bara med 
nämndens presidium, utan med en utvidgad krets.

2. Få information och samråd om de olika verksamheterna inom stadsdelens 
äldreverksamhet, t ex som nu skett dels genom träffen med de två nyanställda 
cheferna på Mälarbacken och dels med genomgången av det 
utvecklingsarbete inom hemtjänsten som pågår inom Bromma och som 
innebär ett mer flexibelt arbetssätt inom fastställd ramtid. Rådet önskar att 
detta kunde bli en återkommande punkt vid varje sammanträdestillfälle kring 
olika områden. Exempel på ämnen kan nämnas genomgång av hur 
byggprocessen ser ut ifrån översiktsplan till det konkreta byggande och hur 
äldres bostäder vägs in i den processen. Ett annat ämne är vilken forskning 
rörande äldres förhållanden som stadsdelen är engagerad i och med vilka 
forskningsenheter. Ett ytterligare område är landstingsverksamheten som ju är 
av rådets bevakningsområden. Förslag på ämnen kan väckas både av rådet 
och av förvaltningen.

3. Ha ett bättre och mer förtroendefullt samarbete med de olika vård- och 
omsorgsboendena i stadsdelen. Här kan arbetet på Brommagården ses som 
ett gott exempel. Rådet önskar att det vid alla de kommunala vård- och 
omsorgsboendena i Bromma ska finna ett förtroenderåd (på Mälarbacken två 
stycken), likt det på Brommagården, att pensionärsorganisationerna gavs 
möjlighet att representeras av två personer (en från SPF och en från PRO) 
och att nämnden/förvaltningen stöder/legitimerar dessa genom skrivelse till 
resp. boende. Pensionärsorganisationernas företrädare lämnar förslag till 
namn på representanter i resp. förtroenderåd.

4. Få inblick och påverkan på hemtjänsten. Här önskar rådet att ett samarbete 
med berörda inom hemtjänsten ungefär på samma sätt som förtroenderåden 
inom boendena. Pensionärsorganisationernas företrädare lämnar förslag till 
representation.


